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PROTOKÓŁ Nr XXVI/2008 
z przebiegu obrad XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 5 grudnia 2008 roku 
 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 
Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.14.10 
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał otwarcia XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy, witając radnych i 
przybyłych gości. 
Stwierdził, iŜ na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego Rada moŜe 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Do Punktu 2 porządku obrad: 
E.Leśniewski – Przedstawił porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 1 kwintala Ŝyta dla celów 

obliczania podatku rolnego w 2009 roku oraz określenia wzoru informacji o gruntach i 
deklaracji na podatek rolny na terenie Gminy Lubiszyn. 

4. Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, wzoru informacji o 
nieruchomościach i obiektach budowlanych, wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości 
na obszarze Gminy Lubiszyn. 

5. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości na obszarze Gminy 
Lubiszyn. 

6. Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru informacji o lasach oraz deklaracji na podatek 
leśny na terenie Gminy Lubiszyn. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
i zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Lubiszyn. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn nr XXXIX/310/06 z dnia 
29 września 2006 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania wierzytelności 
Gminy z tytułu naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy 
Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych naleŜności. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2008-2013” 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn nr XIV/ 126 /2008 z dnia 
8 lutego 2008r. w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania dla pracowników szkół podstawowych i gimnazjów nie będących 
nauczycielami oraz dla pracowników Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie. 

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Lubiszyn.  

12. Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 
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13. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na 2008 rok. 
14. Rozpatrzenie skargi Pani Barbary Adamskiej na działalność Wójta Gminy. 
15. Rozpatrzenie skargi Pani Krystyny Rzymskiej na działalność Wójta Gminy. 
16. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
17. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
18. Przyjęcie protokołu z  XXIV i XXV sesji Rady Gminy.  
19. Interpelacje i wnioski radnych 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

 
T.Piotrowski – Chciałbym wycofać z porządku obrad pkt 11 dotyczący uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Lubiszyn. Powodem tego jest zmiana projektu tej uchwały. Pan 
Bartosz Kokociński, który reprezentuje inwestora elektrowni wiatrowych wytłumaczy, na 
czym ma polegać ta zmiana. 
A.Terlecki  – Wnioskuję, aby Pan B.Kokociński wypowiedział się na temat elektrowni 
wiatrowych w punkcie 3 naszej sesji. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek A.Terleckiego. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad po zmianach w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Spotkanie z przedstawicielem inwestora elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Lubiszyn. 
4. Projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 1 kwintala Ŝyta dla celów 

obliczania podatku rolnego w 2009 roku oraz określenia wzoru informacji o gruntach i 
deklaracji na podatek rolny na terenie Gminy Lubiszyn. 

5. Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, wzoru informacji o 
nieruchomościach i obiektach budowlanych, wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości 
na obszarze Gminy Lubiszyn. 

6. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości na obszarze Gminy 
Lubiszyn. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru informacji o lasach oraz deklaracji na podatek 
leśny na terenie Gminy Lubiszyn. 

8. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
i zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Lubiszyn. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn nr XXXIX/310/06 z dnia 
29 września 2006 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania wierzytelności 
Gminy z tytułu naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy 
Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych naleŜności. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2008-2013” 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn nr XIV/ 126 /2008 z dnia 
8 lutego 2008r. w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania dla pracowników szkół podstawowych i gimnazjów nie będących 
nauczycielami oraz dla pracowników Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie. 



3 

 

 

12. Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na 2008 rok. 
14. Rozpatrzenie skargi Pani Barbary Adamskiej na działalność Wójta Gminy. 
15. Rozpatrzenie skargi Pani Krystyny Rzymskiej na działalność Wójta Gminy. 
16. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
17. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
18. Przyjęcie protokołu z  XXIV sesji Rady Gminy.  
19. Interpelacje i wnioski radnych 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 
B.Kokociński – Planujemy fermę elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Lubiszyn. 
Korzyścią dla Gminy z takiego projektu są wpływy z podatków. Docelowo planujemy 
budowę 19 urządzeń i to jest ok. 800-900 tys. zł. rocznie przez czas dzierŜawy z 
właścicielami gruntów. Drugim korzystnym aspektem jest ograniczenie emisji szkodliwych 
spalin do atmosfery. Zmiana projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium w 
kontekście elektrowni wiatrowych polega na tym, Ŝe w obecnym projekcie nie jest 
uwidoczniony pełen zakres tej naszej inwestycji. To SA ogromne urządzenia. Sam maszt ma 
100 m wysokości i jeszcze 50 m śmigło, co daje 150 m. 
S.Dudziak – Wspomniał Pan o wpływach z tytułu dzierŜawy. 
B.Kokociński – Z tytułu podatku od nieruchomości 800-900 tys.zł. rocznie. Kolejnym 
aspektem jest dzierŜawa dla właścicieli gruntów. JuŜ mamy umowy podpisane, szczególnie na 
I etap. Projekt rozłoŜony jest na 2 etapy, tj. Baczyna I i Baczyna II. W pierwszym etapie 
planowane jest postawienie 9 urządzeń i z tego byłoby ok. 400-450 tys.zł. W dalszym etapie 
byłoby do zrealizowania 10 urządzeń, czyli jeszcze raz tyle. 
S.Dudziak – Termin zakończenia tej inwestycji? 
B.Kokociński – I etap to jest koniec 2011 roku a Baczyna II, czyli II etap to konie4c 2012 
roku. 
A.Terlecki  – Baczyna II to nie jest ta sama działka? 
B.Kokociński – Nie mamy jeszcze umowy z właścicielem gruntu. 
S.Dudziak – Ten II etap będzie uwzględniony w uchwale? 
B.Kokociński – Tak. Właśnie z tego względu prosiłem Pana Wójta o wycofanie tej uchwały z 
dzisiejszego porządku sesji, aby moŜna było ją poszerzyć. Jesteśmy firmą realizującą od 
zawarcia umów z właścicielami nieruchomości, aŜ po zmianę studium, planu 
zagospodarowania przestrzennego, pozwoleń na budowę itp. Inwestorem jest Spółka 
Energopartner, to jest spółka córka ENEI. 
W.Zwieruho – Czy w innych miejscowościach na terenie gminy planujecie jeszcze 
inwestycje? 
B.Kokociński – Równolegle planujemy na terenie gmin s sąsiednich: Myślibórz, Dębno, 
Boleszkowice, Mieszkowice, Trzcińsko Zdrój, Stępnica, Kołbaskowo. Istniejące farmy są juŜ 
w gminach Kobylnica obok Słupska, Krościno obok Koszlina. 
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S.Dudziak – Rozumiem, Ŝe są korzyści ekologiczne, ale jakie są uciąŜliwości, bo o tym Pan 
nie mówi. 
B.Kokociński – To juŜ będzie pytanie do przedstawicieli z Grupy kapitałowej ENEA. 
Prawdopodobnie przedstawiciele będą na następnej sesji i przedstawia wszystko. Jedyną 
uciąŜliwością, jaką mogą mieć mieszkańcy z miejscowości obok farm to moŜe być emisja 
hałasu. My oczywiście wykonujemy odpowiednie badania i uŜywamy takich lokalizacji jak 
najdalej od zabudowań.  Minimalna odległością jest 500m od pojedynczego zabudowania. Ta 
ferma będzie zorganizowana w większej odległości. 
A.Terlecki  – Ta druga ferma teŜ będzie w odległości większej niŜ 500m? 
B.Kokociński – Tak. 
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 1 
kwintala Ŝyta dla celów obliczania podatku rolnego w 2009 roku oraz określenia wzoru 
informacji o gruntach i deklaracji na podatek rolny na terenie Gminy Lubiszyn. 
M.Grabarczyk  – Komisja Rolnictwa zaproponowała obniŜenie stawki do kwoty 42 zł., czyli 
pozostawienie jej na poziomie bieŜącego roku, opiniując w/w projekt pozytywnie. 
A.Terlecki  – Propozycja Pani Skarbnik była taka, aby stawkę tę podnieść o stopień inflacji, 
ale stanowisko Komisji BudŜetu było jednogłośne, aby pozostawić ją na poziomie 42 zł. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła uchwałę Nr 
XXVI/211/2008 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 1 kwintala Ŝyta dla celów 
obliczania podatku rolnego w 2009 roku oraz określenia wzoru informacji o gruntach i 
deklaracji na podatek rolny na terenie Gminy Lubiszyn. 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, wzoru informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych, wzoru 
deklaracji na podatek od nieruchomości na obszarze Gminy Lubiszyn. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła uchwałę Nr 
XXVI/212/2008 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, wzoru informacji o 
nieruchomościach i obiektach budowlanych, wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości 
na obszarze Gminy Lubiszyn. 
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnienia w podatku od 
nieruchomości na obszarze Gminy Lubiszyn. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/213/2008. 
 
 
 



5 

 

 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru informacji o lasach 
oraz deklaracji na podatek leśny na terenie Gminy Lubiszyn. 
M.Grabarczyk  – Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/214/2008. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych i zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Lubiszyn. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/215/2008. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Lubiszyn nr XXXIX/310/06 z dnia 29 września 2006 roku w sprawie szczegółowych zasad i 
trybu umarzania wierzytelności Gminy z tytułu naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje 
się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych 
naleŜności. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/216/2008. 
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008-2013” 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/217/2008. 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie Projekt uchwały w sprawie Projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lubiszyn nr XIV/ 126 /2008 z dnia 8 lutego 
2008r. w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania dla pracowników szkół podstawowych i gimnazjów nie będących 
nauczycielami oraz dla pracowników Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie. 
J.Sidor – Projekt tej uchwały uzyskał pozytywne opinie Związków Zawodowych tj. OPZZ i 
NSZZ Solidarność i został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Spraw 
Socjalno-Komunalnych. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/218/2008. 
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Do punktu 12 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego 
oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 
J.Sidor – Poinformowała o zmianach wprowadzonych do projektu uchwały po konsultacjach 
ze Związkami Zawodowymi. Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVI/219/2008. 
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na 
2008 rok. 
A.Terlecki  – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę Nr 
XXVI/220/2008. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 12.50 do godz. 13.00. 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi Pani Barbary 
Adamskiej na działalność Wójta Gminy. 
S.Dudziak – osoba skarŜąca wie o tej uchwale. Pani B.Adamska była obecna na drugim 
posiedzeniu komisji i z wersja tej uchwały się zgodziła. JeŜeli chodzi o całą skargę to Rada 
Gminy nie mogła tego rozpatrywać, bo tam była podnoszona sprawa, Ŝe wypowiedź Pani 
B.Adamskiej nie była dla gazety Wieści Lubiszyńskie tylko podobno dla Pulsu Tarnowa. Ale 
Komisja rewizyjna uznała, Ŝe tym tematem akurat nie powinna się zajmować. Nie ma takich 
narzędzi Ŝeby to ustalić i uznaliśmy, Ŝe będziemy mogli zająć się konkretnie przypadkiem, 
który został podniesiony w skardze Pani B.Adamskiej odnośnie stopki redakcyjnej. 
Praktycznie to moŜemy stwierdzić i z tego względu uznajemy ją za zasadną. 
Rada Gminy większością głosów ( 12 „za”, 1 „przeciwny”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła 
uchwałę Nr XXVI/221/2008 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi Pani Krystyny 
Rzymskiej na działalność Wójta Gminy. 
S.Dudziak – Autorem tego uzasadnienia jestem ja. Komisja rewizyjna przychyliła się do tego 
uzasadnienia. Zajmowaliśmy się ta sprawą na 2 posiedzeniach. Na pierwszym posiedzeniu 
mieliśmy za mało informacji. Na drugie posiedzenie zaprosili śmy Panią Kierownik GOPS i 
pracownika socjalnego z tego terenu, na którym jeszcze do niedawna Pani K.Rzymska 
przebywała. Z informacji, które uzyskaliśmy Pani K.Rzymska otrzymała wszelką pomoc, jaka 
tylko była moŜliwa. Została skierowana do Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Gorzowie, 
gdzie mogła przebywać nawet przez okres 3 miesięcy. Po czym po kilku dniach zrezygnowała 
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z tej pomocy i uznała, Ŝe będzie to rozwiązywać we własnym zakresie. Z wypowiedzi Pana 
Wójta wynika, Ŝe na dziś mieszkań socjalnych nie posiada, o czym Pani K.Rzymska została 
dwukrotnie poinformowana. 
E.Leśniewski – Trzeba poruszyć sprawę Radców Prawnych. Czy mamy tyle pieniędzy Ŝeby 
było dwóch radców? Dla mnie jest to niezrozumiałe. Trzeba do tego wrócić. 
S.Dudziak – To wyszło na komisji, bo Pani Kierownik konsultując projekt swojej uchwały 
wsparła się, trochę mnie teŜ to zdziwiło, Radcą Prawną z terenu gminy Witnica. Zdziwiło 
mnie, Ŝe nie zwróciła się do naszego Radcy Prawnego, który obsługuje naszą gminę Pana 
H.Wiśniewskiego. Wydaje mi się, Ŝe sprawa jest do rozwiązania. 
Odnośnie tych dwóch uchwał, czas nas goni. Są to dla nas sprawy nowe. W zasadzie 
dociekałem jak to było w poprzednich kadencjach. Tych skarg rada rozpatrywała znikoma 
ilość. Te skargi teraz napływają. Z tego co słyszę wpłynęły juŜ 2 następne. Są to tematy 
kompletnie dla nas nowe i chcemy zawsze podejść do kaŜdego tematu kompleksowo. Co 
moŜemy to zrobić od strony prawnej? Czy Wójt Gminy nie łamie prawa. MoŜemy się tylko 
wypowiedzieć, czy skarga jest uzasadniona, czy nie jest uzasadniona. W przypadku Pani 
K.Rzymskiej wynikła jeszcze sprawa tego typu, Ŝe tam wchodzi  w grę 3 dzieci w wieku 
szkolnym i jedno dziecko jest juŜ dorosłe. Gdyby tu chodziło o jedna osobę a tu chodziło o 
rodzinę i dlatego rozpatrywaliśmy to trochę w szerszym kontekście. Jest tu wraŜliwość Rady 
Gminy na tego typu sytuacje rodzinne jak przemoc w rodzinie. Musimy tu działać bardzo 
ostroŜnie. Na przyszłość Pan Wójt i my wszyscy będziemy musieli pomyśleć o mieszkaniach 
socjalnych, bo jest to problem. Odpisujemy, Ŝe nie mamy takich mieszkań, ale są róŜne 
sytuacje losowe, np. poŜar. 
H.Wi śniewski – To, co powiedział Pan S.Dudziak to są święte słowa. Za mojej kadencji nie 
było Ŝadnej skargi na organ wykonawczy a więc Wójta. I teraz nastała lawina. Pomijając to 
czy one są zasadne, jest ich duŜo. Komisja Rewizyjna powinna wystąpić o opinie prawną w 
kaŜdej sprawie. Są to sprawy delikatne na styku Wójt – Rada Gminy. Chodzi o to Ŝeby to 
zrobić rzetelnie, rzeczowo, z rozumem. WyraŜam wolę i gotowość pomocy Komisji 
Rewizyjnej w zakresie skarg. Proszę zaprosić mnie na komisję, zwrócić się o opinię prawną. 
Jestem gotowy do współpracy. 
A.Terlecki  – Chciałbym wesprzeć głos Pana Przewodniczącego i apelować do Pana Wójta, 
aby nie było w przyszłości takich sytuacji, Ŝe 2 mecenasów opiniuje uchwały. 
T.Piotrowski  – O sprawie wykorzystywania Radczyni Prawnej przez panią Kierownik GOPS 
w ogóle nic nie wiedziałem. Dowiedziałem się kilka dni temu, Ŝe mamy 2 Radców Prawnych 
w Gminie. 
Rada Gminy większością głosów (12 „za”, 3 „wstrzymujące się”) podjęła uchwałę Nr 
XXVI/222/2008 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
T.Piotrowski  – Od ostatniej sesji minęło kilkanaście dni. Bardzo duŜo się działo. 
Zajmowaliśmy się opracowywaniem budŜetu. 
15 listopada byliśmy w zaprzyjaźnionej gminie na meczu piłki noŜnej. 
RównieŜ 15 listopada uczestniczyłem w Tarnowie, gdzie powstała inicjatywa przez Radę 
Sołecką „Dzień Tarnowianina”. Na ten dzień składa się głosowanie na najbardziej aktywnego 
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mieszkańca i jest wręczany skromny upominek. Proponowałbym, aby równieŜ w innych 
miejscowościach coś takiego się działo. 
We wtorek uczestniczyłem w MG-6 gdzie była sprawa poprawienia planu gospodarki wodno-
ściekowej. Na terenie gminy Lubiszyn chodzi o Baczynę i Marwice. Cały czas SA 
przepychanki między Funduszem Spójności a Koordynatorem projektu, ale wszystko idzie w 
dobrym kierunku. Na tym spotkaniu w MG-6 był Prezes Fundacji Polsat, który zaproponował 
przebadanie wszystkich dzieci w wieku szkolnym w gminie odnośnie wad postawy. 
Uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Powiatu gorzowskiego gdzie 
omawialiśmy przygotowania do Akcji Zima. 
Podpisałem umowę na rozbudowę szkoły w Lubiszynie i przekazaliśmy plac budowy 
wykonawcy. 28 listopada odbyło się wręczenie medali za Długoletnie Pozycie MałŜeńskie 
nadanych przez Prezydenta RP. W poniedziałek spotkaliśmy się ze Związkami Zawodowymi 
w celu dokonania uzgodnień projektu uchwały w sprawie regulaminu określającego 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego 
oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 
2 grudnia uczestniczyłem w posiedzeniu Związku Gmin w Myśliborzu odnośnie kanalizacji w 
Stawie. Gmina Lubiszyn jest do tego dobrze przygotowana. 
Uczestniczyłem równieŜ w komisjach Rady Gminy. 
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
E.Leśniewski – Byłem na 2 spotkaniach: 
1) spotkanie z okazji święta Pracownika Socjalnego 
2) 3 grudnia odbyło się Forum Przedsiębiorczości. 
Jestem do dyspozycji. JeŜeli sołtysi zaproszą mnie np. na zebrania wiejskie, będę w nich 
uczestniczył. Będę reprezentował Radę Gminy na spotkaniach opłatkowych w szkołach w 
Baczynie, Ściechowie i Lubnie. 
Na ręce Pana G.Miszkiewicza złoŜę podziękowanie. Rozmawiałem z Panem redaktorem, 
ukazał się wywiad. Prosiłbym abyście Państwo przekazali Ŝyczenia świąteczne przed 
świętami w Wieściach Lubiszyńskich. 
T.Piotrowski  – Gazeta nie wyjdzie przed świętami. Wyjdą Ŝyczenia do kaŜdego mieszkańca 
ode mnie. 
E.Leśniewski – UwaŜam, Ŝe powinno się to ukazać przed świętami. 
T.Piotrowski  – W tej chwili jest nawał pracy. JeŜeli zdąŜymy przygotować do środy-
czwartku wszystkie artykuły, które osobiście muszę przejrzeć, jeŜeli zostanie to przeze mnie 
zaakceptowane i zdąŜymy wydrukować, to się ukaŜe. 
E.Leśniewski – Proszę, aby to było przed świętami, aby mieszkańcy mogli otrzymać od nas 
Ŝyczenia. 
Sprawa interpelacji i wniosków radnych. Bardzo bym prosił Ŝeby składać na piśmie. 
Dlaczego? Jak wpłynie to na piśmie za pośrednictwem Przewodniczącego Rady gminy to jest 
kierowane do Wójta i to jest realizowane. Mówię na przykładzie mojej osobistej sprawy, 
którą składałem na początku września. Dziś składam to w formie pisemnej (stanowi załącznik 
do protokołu). Proszę o odpowiedź na moją interpelację. 
Mamy niezałatwione wnioski, które wpłynęły do Rady Gminy: 
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1) Proboszcza Parafii ze Ściechowa w sprawie dofinansowania dokończenia budowy 
dzwonnicy przy kościele parafialnym 

2) Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w sprawie dotacji na działania związane z 
ochroną zwierząt. 

3) Oraz zaproszenie na Turniej Piłkarski. 
Chcę Państwa poinformować, iŜ sesja odbędzie się 22 grudnia 2008 roku o godz. 11.00 w 
sali przy USC. 
 
Do punktu 18 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXIV sesji. 
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
S.Andrzejewski – na poprzedniej sesji otrzymałem informację od Pana Wójta na temat 
nawiezienia ziemi na boisko w Ściechowie. Jaki jest wynik tych rozmów? 
T.Piotrowski  – W Wysokiej na 7 hektarowej działce będzie zdejmowany humus. To 
nastąpi jeszcze w tym roku i 20 wywrotek zostanie przywiezionych na boisko. 
 
Do punktu 20 porządku obrad: 
D.Miłostan – Mam pytanie do pana Wójta. Mieszkańcy Wysokiej kierują do mnie takie 
pytania. Pojawił się taki pomysł wybudowania mieszkań socjalnych w Wysokiej. Czy jest 
to prawdą, Ŝe ma tam powstać osiedle? 
T.Piotrowski  – To jest wielkie nieporozumienie. Tam są dwie działki. Jedna działka, na 
której jest szkoła i kawałek boiska. Padła decyzja, Ŝe postawimy na tej drugiej działce 
jeden budynek i innej decyzji nie będzie. 
D.Miłostan – Będzie tam stać jeden budynek socjalny dla jednej rodziny? 
T.Piotrowski  – Tak. 
D.Miłostan – Do pana Kierownika ZUK. Zgłosił mi jeden z mieszkańców miejscowości 
Wysoka, Ŝe pękła rura i przy usuwaniu awarii uszkodziliście nową nawierzchnię 
asfaltową na wysokości posesji Pana Smarslika. Czy to będzie naprawione? 
H.Rudomina – Wczoraj został zalany asfalt. 
D.Miłostan – Proszę mi wyjaśnić, dlaczego w m.Wysoka jest tak duŜo pęknięć, czy 
rozszczelnień wodociągu? Czym to jest spowodowane? 
H.Rudomina – Ciśnienie powinno być w granicach 5 atmosfer. Na takim poziomie 
pracuje Lubiszyn, Staw i Lubno. W skutek interwencji ludzi z Wysokiej zmniejszyłem 
ciśnienie z Lubna na Wysoką, ale niestety instalacja jest taka, jaka jest. Ludzie w domach 
mają róŜne prowizorki porobione. Poprzednie ciśnienie było w granicach 3,5 atmosfery. 
Problem powstaje kiedy jest mały rozbiór wody. W Lubnie tego problemu nie ma, bo jest 
juŜ inna instalacja. W Wysokiej jest najgorsza instalacja i nie ma dokumentacji. 
D.Miłostan – A co z hydrantami? 
H.Rudomina – Hydranty są sprawne w 95%. 
D.Miłostan – czy w Wysokiej są czynne hydranty? 
H.Rudomina – 90% jest czynnych. Trzeba mieć tylko siłę aby je otworzyć. 
D.Miłostan – Czyli straŜ nie jest przeszkolona? 
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J.Obara – Wrócę do tematu administrowania cmentarzami komunalnymi w Gminie 
Lubiszyn. Co w tej sprawie jest robione? Pilnuję cmentarza w Baczynie, dbam tam o 
wszystko jako sołtys, ale cały czas tego robić nie będę. Chciałbym, aby ta sprawa została 
zakończona tak jak o tym rozmawialiśmy. To nie jest wszystko prawnie do końca 
uregulowane. To musi być ustalone, kto jest administratorem cmentarza. To musi być 
opisane w regulaminie. Mieliśmy to uregulować. Kierownik ZUK mówił, Ŝe mógłby się 
zająć tą administracja cmentarzy. Czy w ogóle jest coś w tej sprawie robione? 
B.Pampuchowicz – Poruszaliśmy juŜ ten temat. Wszystkie cmentarze proszą się o nowe 
regulaminy z informacja, u kogo znajduje się klucz. RozwaŜamy moŜliwość oznakowania 
cmentarzy. Testowaliśmy oprogramowanie do zarządzania cmentarzami. Program nie 
odpowiadał naszym oczekiwaniom. Szukamy innego. Jeszcze nie wiemy, czy przekaŜemy 
to do ZUK, czy zostanie to w strukturze Urzędu. 
M.Grabarczyk  – Poruszaliśmy ten temat na Komisji Rolnictwa. Miał być ten program do 
ewidencji cmentarzy, co ułatwiłoby nadzór nad tym. 
E.Boduszek – Dobrze, Ŝe droga w Ściechowie zaczęła się remontować, ale w tym tempie 
to potrwa 2 lata. Drzewa zostały powywracane, korzenie stoją, nie moŜna się tam minąć. 
T.Piotrowski  – Umowę z wykonawcą podpisał Starosta. Sprawa wygląda w ten sposób, 
Ŝe trochę przeszkodziły warunki pogodowe. Nie moŜna robić, bo stoi woda. Z chwila 
usunięcia drzew wchodzą maszyny, które będą pogłębiać tą drogę i systematycznie będzie 
nawoŜony tłuczeń, który będzie zagęszczony i ta droga ma być zrobiona w tym roku. 
E.Leśniewski – To znaczy ma być zrobiona podbudowa w tym roku a asfalt w przyszłym 
roku. 
T.Piotrowski  – Tak. 
H.Rudomina – W Ściechowie mam częste pęknięcia rur i trzeba zaplanować środki na 
wymianę instalacji w przyszłym roku. 
E.Leśniewski – Wymiana wodociągu była zaplanowana w kierunku szkoły? 
T.Piotrowski  – Tak. 
E.Leśniewski – Kierownik zgłasza następny problem. 
 
Do punktu 21 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał zamknięcia XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 
Protokołowała 
K.Wiśniewska 

 


